



Referat bestyrelsesmøde

Mandag 8. april 2024 kl. 19.00-21.00, Holmsland Idræts- og Kulturcenter

Deltagere: Carsten, Dee, Lasse, Marie, Søren, Tom, Ursula

Ordstyrer: Søren

Referent: Dee

Afbud: Bodil, Mia, Markus, Dan

3. ADMINISTRATIVT / ORGANISATORISK

Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
1a	Referat sidste møde:	Godkendt	Sekretær Ursula
1b	Økonomi	300.849,30	Kasserer

2. LØBENDE OG NY

Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
2a	Trafikforholdene på Søndervig Landevej:		Carsten, Marie
2b	<p>Madpakkehuset/SPANGEN:</p> <ul style="list-style-type: none"> - Tekst til skilte er sendt til Ringkøbing Skilte. Afventer tilbud og layout. - Renovering af infohuset vest for Vonå: status - Den 21.3. blev madpakkehuset klargjort til den nye sæson med deltagelse af Jagtforening, Sommerlyst og Sogneforening. <p>Næste møde: ny møde skal aftales og meddeles til de andre deltagere.</p>	<p>Ursula har layout med til godkendelse - OK! Skilte på tre sprog, fint layout.</p> <p>Samler op på mødet d.17.4.</p> <p>Nyt møde d.17.4.</p>	Carsten Markus Ursula
2c	Det blå Trail (langs Vonå):		Marie
2d	Stisystemet (fra Lodberghede til Kloster):		Marie, Dan, Tom

2e	<p>Fælles arrangementer HGU, Hallen, Sogneforeningen: - Næste møde 15.4.2024</p> <p><u>Arrangementer 2024:</u> - 26.4. Gin-smagning</p> <p>- 4.10.2024 MD Duo, Bajer og Burger-arrangement – HIMS med X-i kalenderen er udsendt</p>	p.t. 88 tilmeldte! Tom, Ursula, og ?? hjælper med at sætte stole/borde op	Ursula, Carsten
2f	<p>Naturens dag: 10års jubilæum, søndag 8.9.2024, emnet i år: BIODIVERSITET - Morten D. D. skal holde åbningstale og foredrag.</p>	Tilsagn om tilskud på 5.000 Kr. fra både Lions og Esmark. Flere ansøgninger er ude. RKSK har også givet tilsagn om støtte.	Ursula, Dee
2g	<p>Grundlovsdag: Mette Bjerrum kommer som taler.</p>	intet nyt	Bodil
2h	Velkomst ambassadør:		Dee, Bodil
2i	<p>Borgerhenvendelser - Fra Flemming Gorm Pedersen vedr. hastighedsbegrænsning på Bandsbyvej mod vest til Kloster – tilbagemelding fra skolen?</p>	Afventer svar fra kommunen	Ursula/Dee
	<p>Holmbohjemmet – lukning pr. 11/2024 på dagsorden Byrådet har 21.11. besluttet at lukke Holmbohjemmet. Hvad skal der ske med bygninger?</p>	En borgerhenvendelse med ønske om at samle en gruppe vedr. et friplejehjem. Såfremt der kan samles en interessegruppe, vil Sogneforeningen facilitere et møde.	Ursula
	<p>- Mail fra Louise Krægpøth vejarbejde ved Lalandia omdirigeres trafikken mod nord via Kloster</p>	Louise har fået svar på hendes mail fra Sogneforeningen. Punktet udgår næste gang.	
2j	<p>Affaldsdag – arrangeres hvert forår Søndag 21.4.2024</p>	Carsten henter affald Der er hidtil kun få tilmeldte.	Dee, Bodil
2k	<p>Baggersvej/Surfspot - Ideer til en indvielse af p-pladsen – mailkorrespondance med Poul Gregersen og Carsten</p>	intet nyt	Carsten, Markus
2l	<p>Æbledag 2024 Status æblepressedag. Nyt mht. arbejdsgruppen?</p>	afventer afklaring med Bork (æblepresse mm.)	Tom
2m	<p>Generalforsamling Fredag, 12. april 2024 - Forslag til "Årets Holmbo" - Støtteforeningen har givet tilsagn om deltagelse ved fælles generalforsamling - Årsberetning fra Sogneforening samt indkaldelse til Fælles Generalforsamling er sendt til Sognebladet.</p>	Alt ok Markus, Ursula og Dee borddækning kl. 17 Torsdag	Ursula, Dee

	<ul style="list-style-type: none"> - På valg til bestyrelse: Lasse – modtager genvalg Ursula – modtager genvalg Bodil – modtager genvalg Dee – modtager ikke genvalg Dan – modtager ikke genvalg - På valg suppleanter: Marie – modtager ikke genvalg Mia – modtager ikke genvalg - Forslag til kandidater til bestyrelsen/suppleanter - Forslag til stemmetællere - Forslag til revisorer og suppleant - Dirigent - Møde med de andre foreninger er aftalt til 11.3.2024 - PowerPoint - Gaver - Årets Holmbo - Referent v/Generalforsamling 	<p>Til generalforsamlingen kommer Ursula, Søren og Dee kl. 16.</p>	
--	--	--	--

3. FULDFØRT

Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
3a	<p>Bykort/oversigtskort til Kloster Punktet tages op igen når der er konkrete planer vedrørende Brugsens udflytning.</p>		Søren, Dee

4. FASTE

Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
4a	<p>Helhedsplanen / HotSpot "Storytelling" for HotSpot afsluttet. Fundraising gruppen er i gang. - Kaj Pedersen, formand for Brugsen, kommer kl. 20.30.</p>	<p>Deltagelse af Ursula og Dee ved offentliggørelsen af stedet tæller X hos RealDania og Ny Carlsbergfondet, i København, d. 6/5. sammen med Kaj Pedersen og Dorthe Vogt fra Brugsen samt Rebecca Molders.</p> <p>Borgermøde 8/5-2024.</p>	Ursula, Bodil, Dee mfl..
	<p>Kloster Syd:</p>		Ursula
	<p>Kommunikationsgruppe - <u>Bosætningsudvalg</u>: - Henvendelse til kommunen fra Bosætningsudvalget vedr. stop af flexbolig-tilladelser i Kloster. Modtaget svar fra RSKK: "Den politiske behandling af et potentielt forbud mod flexboliger er blevet udsat, da man har været</p>	<p>Intet nyt.</p>	Dee, Marie, Ursula,

	<p>nødt til at undersøge flere forhold. Sagen forventes behandlet til januar.”</p> <p>Til info har Dagbladet søgt aktindsigt.</p> <p>Rykket 6.3., svar fra RKSK: ”Sagen er desværre trukket ud, da der er opstået nye komplikationer. Vi afventer i øjeblikket svar fra Plan- og Landdistriktsstyrelsen.”</p> <p>- ”Velkommen Her!”/ Kultur-Café med mulighed for ”kontaktfamilier/mentorer”og introduktion til det lokale foreningsliv.</p> <p>Opstartsmøde var den 25.3. Opstart af ”Velkommen her – Kultur-Café” blev aftalt til 27.5. kl. 18.30 på Holmsland Skole.</p> <p>- <u>Klimasø/Sogneparken</u>: Status på lukket skraldespand.</p> <p>- Tømning af skraldespand:</p> <p>- Dagli’Brugsen</p> <p>- <u>HIMS</u>:</p> <p>- <u>Radio Klitholm + Radio Ringkøbing</u></p> <p>- Der skal sendes info vedr. fælles generalforsamling og gin-smagning og foredrag om psykisk sygdom.</p>	<p>Dee gav opdatering fra opstartsmøde. Der er indtil videre ca. 7 frivillige med.</p> <p>Winnie og Kim Spanggaard har hængt fuglekasser op.</p> <p>Nyt om ny Brugsen ved generalforsamling.</p> <p>Ok</p>	
	Hytteby:		
	<p>Æ Pold:</p> <p>Der er ikke truffet aftale om handel af Brugsens bygninger til nogen (heller ikke kirken), og der er derfor heller ikke nogen plan pt.</p>		
4b	<p>LAG:</p> <p>https://lag-lemvig-ringkoebingskjer.n.dk/</p>	Intet nyt	Dee
4c	<p>LDR:</p> <p>https://www.rksk.dk/om-kommunen/en-landdistriktskommune/landdistriktsraadet</p> <p>Tilbage melding:</p> <p>- Fælles årsmøde 24.5. i Skive.</p> <p>Mulighed for at søge midler i 2024:</p> <p>- mellem 6.3.-17.4.2024, Ane og Kenneth har fået info</p>	Der bliver brugt tid på at høre berørte folk mht. energiprojekter.	Marie
4d	Sognebladet:	Intet nyt	Bodil

4e	Loppemarked: Status:	Er startet op efter påske.	Dee
4f	Flagallé:	Intet nyt	Søren
4g	Julebelysning:	Intet nyt	Dan, Carsten
4h	Grønne områder: - "Æ pold" - Johanne Høkers Plads - Græsslåning af rabatter - Ragna Tangs Plads - Den nye rundkørsel	Peter Johansen klipper fortsat.	Dan, Carsten
	Søge midler: - Nogle aktuelle? Din forening har nu gratis adgang til Danmarks største fondsdatabase på www.fonde.dk	Skal afvente offentliggørelsen af det valgte projekt for Stedet Tæller X (Holmsland Hotspot), før der kan søges flere midler til dette projekt.	Alle

5. EVENTUELT

Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
5a	Evt. - Henvendelse fra RSKK vedr. foredrag om "Psykisk sygdom". Foredrag er aftalt til tirsdag 28.5. fra kl. 19-21.30 i Hallen. Opslag skal laves og sendes ud via HIMS, FB, radio. - VestRum kort med seværdigheder. Opdatering fra Lasse:	intet nyt	Ordstyrer Ursula

6. NÆSTE MØDE

Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
6a	DATOER for 2024 - Fredag d. 12. april 2024 Fælles Generalforsamling - Torsdag d. 2. maj 2024 - Mandag 10. juni 2024 - Onsdag d. 7. august 2024 - Tirsdag 3. september 2024 - Naturens Dag Søndag d. 8. september 2024 - Torsdag d. 3. oktober 2024 - Mandag d. 4. november 2024 - Tirsdag d. 3. december 2024	Alle bestyrelsesmedlemmer bedes sætte de aftalte datoer i kalenderen for hele året. NB. Bodil har meldt afbud til møde den 8.april og generalforsamling 12.4.2024. Dato for borgermøde vedr. Stedet tæller X/Holmsland Hotspot: 8.5.	